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”Jeg synes helt klart, vi har fået noget ud af mødet med kommunen 
og konsulenten om en grøn udviklingsplan for os. Det gav os nogle 
idéer til, hvordan vi kan få mere natur på ejendommen, uden det 
vil gå nævneværdigt ud over driften.”

Sådan siger Lars Olsen, der driver en svineproduktion med 670 
søer. Til bedriften ved Halkær Bredning i Aalborg Kommune hører i 
alt 180 hektar ager og skov med videre.

Faktisk er det anden gang, når Lars Olsen for tiden er ved at få lavet 
en grøn udviklingsplan. Han var også med i 2014, da idéen om 
grønne udviklingsplaner første gang blev prøvet af.

”I den nye omgang følger vi op på nogle af tingene fra 2014, og så 
taler vi også om nye idéer. Bl.a. om at plante blandet skov på seks 
hektar, hvor vi tidligere har ryddet skov, og hvor der i dag bare er 
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Lars Olsen fotograferet i det område, hvor der i hans grønne udviklingsplan bliver talt om plantning af blandet skov. 
Privatfoto.
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selvsåede bævreasp, rønne- og hyldebær og pil. Vi snakker også 
om muligheder for at etablere minivådområde”, fortæller han.

ØNSKER AGERHØNS IGEN
Også inden mødet med kommunen havde Lars Olsen tanker om, 
hvordan han kan få mere natur ind på bedriften.

”For eksempel har vi ikke haft agerhøns i mange år. Jeg vil gerne 
skabe et miljø, der giver grundlag for, at de kommer tilbage. Mødet 
med kommunen og konsulenten fra landboforeningen hjalp med 
at få struktur på overvejelserne og prioritere tiltagene”, forklarer 
Lars Olsen.

Kommunens repræsentant på mødet kom fra samme kontor, som 
også fører miljøtilsyn på bedriften. Men det er kun en fordel, mener 
Lars Olsen.

”De får en bedre forståelse for os landmænd, når vi snakker 
sammen om muligheder, end når de bare kommer for at snakke 
om begrænsninger og kontrol”, siger han.
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